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Tones de solidaritat riberenca
» La primera Setmana de la Solidaritat de l’Hospitalet recapta prop de 30 tones d’aliments

» La iniciativa, que va tenir lloc del 13 al 19 d’octubre, duia com a lema Omple la capsa

La capsa s’ha omplert. I no una,
centenars, tantes fins a arribar a
les prop de 30 tones d’aliments
que durant una setmana els ciu-
tadans, entitats, eixos, parròquies
i associacions de l’Hospitalet han
aportat. La primera edició de la
Setmana de la Solidaritat, que va
tenir lloc del 13 al 19 d’octubre i en
la qual van col·laborar unes 250
entitats i empreses locals, 60 es-
coles, centenars de voluntaris i mi-
lers de riberencs, va ser tot un èxit. 

“Estem molt, molt satisfets,
s’han sobrepassat les expectati-
ves”, explica a Línia l’Hospitalet
Mercè Olivares, membre de l’Es-
pai de Ciutadania, una agrupació
formada per 20 entitats que, en
col·laboració amb la Creu Roja de
L’H i la Taula Sectorial de Valors,
Convivència i Civisme del Consell
de Ciutat han fet possible l’orga-
nització d’aquest gran recapte. 

Aquesta iniciativa, que porta-
va com a lema Omple la capsa, va
néixer amb la voluntat de con-
vertir-se en una activitat anual per
donar suport a les famílies de la
ciutat que travessen per un mo-
ment difícil. “Ens agradaria no ha-
ver de fer aquest acte, perquè
ningú no ha de passar gana, però
en un moment d’angoixa com

l’actual és un suport molt impor-
tant a aquestes famílies”, assegu-
ra Olivares. I és que, a l’Hospita-
let, prop de 19.000 persones -unes
6.500 famílies en total- recorren
a la Xarxa de Distribució d’Ali-
ments per cobrir aquesta neces-
sitat bàsica. Per altra banda,

aquesta situació s’ha vist darre-
rament agreujada per la retirada
del programa d’excedents d’ali-
ments de la Unió Europea, una de
les principals vies de recaptació de
menjar de la Creu Roja local i de
les parròquies que formen part
d’aquesta xarxa de distribució. 

GRAN FEINA DE VOLUNTARIAT
Al llarg d’una setmana, els ribe-
rencs han pogut aportar aliments
a punts especials habilitats a les re-
gidories de districte, biblioteques,
centres culturals, poliesportius i
mercats de la ciutat. Això ha estat
possible gràcies a la col·laboració
de centenars de voluntaris, que
van cobrir 500 llocs de recollida
amb torns de 4 hores. 

Ara per ara el menjar recollit
es troba a un magatzem del Cen-
tre cultural Tecla Sala, als jardins
del qual es va celebrar el passat
diumenge 19 d’octubre una festa
de cloenda de la setmana solidà-
ria on van prendre part les enti-
tats participants i es van celebrar
tallers infantils, inflables, batu-

cades, actuacions diverses i es va
seguir recaptant menjar. Una fes-
ta que segons Olivares volia ser
“austera, ja que volem dedicar tots
els recursos possibles a recaptar
aliments per als més necessitats”. 

Les feines per organitzar els
aliments s’han allargat uns dies
més enllà de la data límit del re-
capte. Aquesta tasca la duen a ter-

me també alumnes de diverses es-
coles i instituts de la ciutat, que de-
diquen una estona per ajudar a
classificar les tones d’aliments. 

Un cop organitzats i classifi-
cats, serà la Xarxa de Distribució
d’Aliments de la ciutat l’encarre-
gada de distribuir el menjar entre

les persones que vinguin deriva-
des pels Serveis Socials de l’A-
juntament, tot i que no es nega-
rà l’ajut a persones que vinguin pel
seu propi compte i que estiguin vi-
vint una situació econòmica difí-
cil. En aquest cas, se’ls donarà un
pack d’aliments i seran derivats
als mateixos Serveis Socials, que
s’encarregaran d’estudiar la seva
situació. 

UN PROJECTE AMB FUTUR
“Ara mateix estem paint l’eufòria
d’aquesta primera edició, de cara
a l’any que ve hem de parlar què
tornem a fer”, explica Olivares, i
és que aquesta primera Setmana
de la Solidaritat no vol quedar
com un acte aïllat. L’Espai de
Ciutadania vol convertir aquesta
pràctica en un costum que es re-
peteixi any rere any amb diferents
objectius solidaris i d’ajut mutu.
Això sí, sempre amb la col·labo-
ració d’una societat com la ribe-
renca, que s’ha mobilitzat per
posar un gra de sorra a la lluita
contra la pobresa.

F. Javier Rodríguez
L’HOSPITALET

Més de 250 entitats

locals han sumat 

esforços per fer 

possible el recapte

La setmana s’ha dut

a terme gràcies a la

feina de centenars

de voluntaris

La setmana va finalitzar amb una festa diumenge 19. Foto: Twitter (@PlauditeTeatre) i arxiu
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“Anem endavant. El 9N hi haurà
locals, urnes i paperetes”. Aquest
és el missatge que va voler llançar
dimarts 14 Artur Mas després d’u-
na nit plena de desconcert i que
va acabar amb el consens polític
“esquerdat”, en paraules del pre-
sident. La seva proposta es pre-
senta com una “consulta antici-
pada a la definitiva”: unes elec-
cions plebiscitàries amb una even-
tual gran coalició sobiranista.

Les reaccions polítiques han
estat dispars i variants en els úl-
tims dies i ara es busca refer la uni-
tat dels partits sobiranistes davant
d’un nou 9N que, en forma de pro-
cés participatiu, no és la consulta
que s’havia pactat però sí una

oportunitat per votar la pregunta
acordada i tornar a demostrar la
força de la majoria social a favor
del dret a decidir. A més, partits i
entitats volen complementar la
jornada amb una protesta per
denunciar el govern espanyol da-
vant la Unió Europea per haver
impedit la consulta original.

ELS DETALLS QUE SE SABEN
La nova ‘consulta’ no es farà d’a-
cord amb el decret de la consul-
ta original del 9N, suspès pel Tri-
bunal Constitucional, sinó partint
de “marcs legals preexistents de
participació ciutadana” compe-
tència de la Generalitat. Això té di-
verses conseqüències, també per
al govern espanyol: la possibilitat
d’impugnar-la és molt difícil.

Dit això, no hi haurà un cens
electoral: caldrà registrar-se per-
sonalment amb el DNI al lloc de

la votació al moment d’exercir el
vot –de manera informàtica per
evitar duplicitats–. Ho podran
fer els majors de 16 anys residents
a Catalunya i també els catalans
que visquin a fora però que al DNI
hi consti que resideixen aquí. En
aquest sentit, no hi haurà vot an-
ticipat però els 15 dies posteriors
al 9N es podrà votar si s’acredita
que no es pot fer el dia 9, de tal
manera que el dia 10 només es do-
naran els resultats provisionals.

Per dur a terme la nova ‘con-
sulta’ es necessitaven 20.000 vo-
luntaris –una xifra que ja es va su-
perar en només tres dies d’ins-
cripcions– i es disposarà de 6.430
meses electorals en 1.255 locals,
sobretot instituts públics de la
Generalitat. 938 dels 947 muni-
cipis tindran locals: el 99,9% de ca-
talans no s’haurà de desplaçar
del seu municipi per poder votar.

El nou 9N: una jornada participativa
» La ‘consulta’ ja ha superat els 20.000 voluntaris necessaris i el 99,9% de catalans podrà votar al seu municipi

» Partits i entitats volen complementar la jornada amb una acció de protesta que arribi a Brussel·les

Arnau Nadeu
L’HOSPITALET

Artur Mas assegura que el dia 9 de novembre hi haurà “locals, urnes i paperetes” per votar la pregunta acordada des d’un principi. Foto: Jordi Bedos / ANC

REDACCIÓ4Les reaccions dels
partits locals a l’hora de valorar
la nova ‘consulta’ del 9N han es-
tat diverses. Jordi Monrós, can-
didat de CiU a l’alcaldia, asse-
gura que “el Govern ha buscat fer
aquest nou procés participatiu
amb les millors garanties de-
mocràtiques”. Amb tot, Monrós
creu que “l’enemic no és a casa
nostra, sinó al govern espanyol”. 

Molt més crític es mostra
Alfonso Salmerón, portaveu del
grup municipal d’ICV-EUiA, que
considera que la proposta del
president Mas “és un frau”. Sal-
merón creu que “no podem ac-
ceptar succedanis ni subterfugis”,

i emplaça el Govern a convocar
eleccions. Sobre aquesta possi-
bilitat, Monrós veu l’hipotètic es-
cenari com “un estadi final”, i que
primer cal votar al 9N. 

Pel que fa a l’agrupació local
d’ERC, aquesta dóna suport al
nou 9N i fa una crida “per acon-
seguir la màxima participació
dels riberencs” en la ‘consulta’.
Els republicans també demanen
eleccions “en tres mesos”. 

Per la seva banda, Ciutadans
de l’Hospitalet va presentar di-
vendres passat una instància
demanant a Núria Marín que no
cedeixi locals municipals per a la
“consulta il·legal del 9N”. 

Disparitat de postures a L’H
davant el nou escenari del 9N

LA MATEIXA PREGUNTA:

1. Vol que Catalunya 
esdevingui un Estat?

2. En cas afirmatiu, 
vol que aquest Estat 
sigui independent?



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88 5 | línial’hospitalet.cat27 octubre 2014



| 6
Opiniólínial’hospitalet.cat 27 octubre 2014

publicitat 619 13 66 88

amb el suport de:

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia l’Hospitalet no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: hospitalet@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

línial’hospitalet.cat

Dipòsit legal: B.12321-2013

10.000 exemplars

Un diari plural Un diari participatiu

Hi ha qui no es vol assabentar
que s’ha iniciat una revolució en
la nostra societat; i és que l’ano-
menada societat civil no espera
que els polítics i els aparells dels
partits decideixin tots sols els
afers de Catalunya: volen partici-
par activament. No esperen anar
a votar cada quatre anys, donar-
los-hi un xec en blanc i ja ens veu-
rem a les pròximes eleccions. Vol
estar atenta a les maniobres i ac-
tuacions que van fent en el pe-
ríode del seu mandat i si no ho
fan bé, quëstionar-los i apartar-
los de les seves responsabilitats.

Les entitats cíviques, agrupa-
cions socials i professionals, sin-
dicats (després de fer net també
d’antigues males pràctiques), i
tutti quanti estaran amatents dels
partits, de com desenvolupen els
seus programes de govern. I qui
ho faci malament, fora! El senyor
Duran veu malament que els par-
tits estiguin pendents sobre què
diuen o proposen l’ANC i Òm-
nium. Diu que són entitats res-
pectables, però sense represen-
tativitat. Dic jo, serà legalment la
representativitat política, però le-
gítimament la tenen tota! Això ho
entenen alguns partits i els que no
ho entenguin, quedaran fora de
joc a les eleccions al Parlament. 

Els que es pensin que el canvi
és impossible, que les coses són
com són i val més negociar amb el
“poder”, van llestos. Es pot ser
gent d’ordre, però no cal posar-se
de genolls, que per això a Catalu-
nya ja tenim el PP. La nostra so-
cietat s’ha espavilat i no es deixarà
enganyar amb maniobres de dis-
tracció. Ja sap i té entès allò del
“Guepard” de Lampedusa: can-
viar alguna coseta perquè tot se-
gueixi igual.

4Tot ha canviat
per Jordi Lleal

4L’enemic, a casa
per Ignasi Muntanya

La sentència del Tribunal Cons-
titucional contra l'Estatut ca-
talà del 2010 va ser un punt
d’inflexió de molta gent per co-
mençar a plantejar-se la inde-
pendència com una opció real
de futur. Els esdeveniments
posteriors, amb el no a tot fins
a arribar a la suspensió de la
consulta, han aconseguit que
només en 4 anys aquest senti-
ment hagi passat de ser una
idea a exigir-lo. Només cal ado-
nar-se que avui ja tothom parla
de declaració unilateral d’inde-
pendència i plebiscitàries.

Respecte al nou 9N, pot ser
fins i tot una molt bona jugada.
Sabem que el seu resultat no
serà vinculant. Tampoc ho era
l’anterior consulta. Però el seu
desenllaç pot ser clau perquè
tothom entengui, inclosos
molts polítics, que la solució
passa per unes plebiscitàries i
la posterior declaració d’inde-
pendència des del Parlament
de Catalunya. En aquests mo-
ments el problema de veritat el
té el Gobierno de España. No-
vament ha de triar entre tole-
rar la nova "pseudoconsulta' o
prohibir-la. Però per a ells,
aquesta vegada, les dues op-

cions són iguals de dolentes. Us
imagineu les imatges a tot el
món de la policia espanyola re-
tirant urnes o prohibint nova-
ment aquesta ‘enquesta’ no
vinculant? Si la tolera el pro-
blema el tindrà entre els seus,
que se sentiran traïts. De mo-
ment estan amb la tàctica de
desanimar-nos, minimitzar i
fins i tot ridiculitzar la nova
consulta. És clau que no cai-
guem en aquest parany i que
entre tots la fem impecable i la
convertim en un èxit de parti-
cipació. En aquest escenari, a
cada hora que passi, ens troba-
rem davant d’un estat cada cop
més desconcertat sobre el que
ha de fer. Cada error que co-
meti serà una victòria nostra.

Aquesta votació també ser-
virà per deixar en entredit a les
formacions polítiques partidà-
ries de la tercera via. Si real-
ment hi creuen, aquest és un
dels darrers escenaris que els
queden per mostrar el contin-
gut de la seva proposta i forçar
l’obertura de negociacions amb
l’estat. Però el seu silenci nova-
ment demostra que ni ells hi
creuen o que realment no hi ha
res a oferir. 

per Jordi Olivé                                                                                                         

4Escenari complicat?

Molts som els que havíem per-
dut la fe en la classe política,
però davant els esdeveniments
dels darrers anys havíem cres-
cut en l’esperança de poder dir
la nostra i participar en un can-
vi social del tot necessari.

Per a l’alegria del principal
adversari, l’Estat espanyol, els
polítics catalans, més concre-
tament els del Pacte Nacional
per al Dret a Decidir, estan re-
matant el poc anhel renovat
que a alguns ens quedava.

En un moment històric que
potser alguns no tornarem a

viure, si no són capaços de prio-
ritzar Catalunya en unes elec-
cions “plebiscitàries” amb llis-
ta única, deixant importants
matisos per a quan puguem
realment governar el nostre
país, malalts de “partit”, hauran
traït les esperances d’un poble.

I els que no ens resignem a
viure sotmesos ens radicalitza-
rem, opció segurament desitja-
da pels que governen les nostres
vides, amos de la “violència le-
gítima”, o cercarem una nova
terra on oblidar.

Potser a Extremadura.

Actualitat a la xarxa

#SeNhaSortit#AraÉsLhora #ALaPresó

@Araeslhora: "La societat s'ha unit per 
un projecte comú. Ens sentim legitimats,
doncs, per reclamar també unitat política".
#araéslhora. 

@marcarza: Tanca la fàbrica dels Kojak, la
Caixa és un banc i el president Nuñez
anirà a la presó. El paisatge d'una gen-
eració cap per avall.

@ivanruiz_86: Enhorabuena a Teresa
Romero tras confirmarse que ha superado el
ébola y a los sanitarios que se jugaron la vida
por salvarla!
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@gerardgomezf: Josep Lluís Nuñez a la
presó, Jordi Pujol a la fiscalia... Si us plau, que
se salvi el Petri o acabaran amb la infan-
tesa d'una generació.

@ClàudiaFont1: El costat bo que Acebes
hagi estat imputat és la possibilitat que
Bruno Oro torni a imitar-lo al Polònia de
Tv3. Jo reia molt!

@encampanya: La iaia sevillana al Salvados
parla d'Espanya com "este puto país". Està a
un pas de refundar Terra Lliure. #Jun-
querasSevilla.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

El que està fent  el govern espanyol amb
Catalunya és una autèntica agressió
antidemocràtica. Tal com molt bé diu el
rotatiu de la city londinenca, el Finan-
cial Times, l’actitud del Sr. Rajoy d’em-
bolicar-se  i amagar-se sota la constitu-
ció espanyola és una irresponsabilitat au-
tènticament intolerable. De fet, la de-
mocràcia, “made in marca hispànica”,
està esdevenint un veritable feudalisme
del segle XXI, ja que més enllà del pro-
cés sobiranista català, la corrupció bru-
tal i el nepotisme dels homes “blindats
per la gràcia de Déu” implica clarament
que ens trobem en un final de règim, en
què els catalans hem de tenir molt  clar
que només garantirem les nostres lli-
bertats i el nostre benestar amb sobira-
nia plena.

La permanent agressió antidemo-
cràtica del govern espanyol (l’antiga
nació castellana) contra Catalunya s’es-
tà fent cada dia més insuportable. Ara i
aquí estem patim un model jacobí que,
a diferència de l’Estat francès, és pro-
fundament feudal, antisocial i és el mà-
xim responsable del trencament de la  co-
hesió social i de la crisi estructural que
provoca desesperança absoluta en àm-
plies capes de la població, no només ca-
talana. Catalunya està pràcticament  in-
tervinguda per un govern espanyol en-
fangat en la corrupció, la ineficiència i les

discriminacions  generalitzades cap als
més febles i, valgui la redundància, el des-
govern absolut en tots els fronts. No hi
ha dubte que la governabilitat, de forma
colonial, del govern amb seu a Madrid
està provocant un rebuig generalitzat del
poble català, el qual només pensa a
emancipar-se al més aviat possible.

No pot ser que cada dia se’ns ame-
naci que ens inhabilitaran o se’ns  apli-
caran multes coercitives  o, fins i tot,  pe-
nes de presó, si exercim el nostre legí-
tim dret al vot. Aquí, la gran desgràcia
és la insensibilitat europea cap a Cata-
lunya, tot donant suport a un autorita-
risme ultrajacobí i antidemocràtic d’un
govern espanyol amb mentalitat del
segle XIX.

En aquest sentit caldria posar en
pràctica el pensament de Jean Monnet,
el qual implica la unió de tots els ciuta-
dans europeus, quan en aquests mo-
ments s’està manipulant de forma bàr-
bara el pensament  d’aquest gran “pare
d’Europa”, tot argumentant  d’una ma-
nera falsa que les teories de Jean Mon-
net implicaven una unió dels estats eu-
ropeus. Si avui dia fos  viu en Jean Mon-
net, no tinc cap dubte que estaria a favor
de la consulta de 9-N, perquè cal enten-
dre Europa com un procés cap a la uni-
tat dintre. Ara ens imposem la unifor-
mitat autoritària i irracional.

4Feudalisme ultrajacobí
per Josep Loste 

Que diferents que són les coses en el nos-
tre (i entenc, estimat) país. A d’altres, com
Escòcia, són més normals. Allà ja sabem
com ha acabat sent el resultat, i en el fons
per a nosaltres tant ens fa. Ara bé, el que
no és normal rau en el fet que allà, a es-
casses tres setmanes del –allà sí– refe-
rèndum, els escocesos dialogaven i es-
portivament es barallaven per qui oferia
els millors arguments a favor d’una op-
ció o d’una altra. Cap novetat en un es-
tat democràtic i lliure pensador. En can-
vi a casa nostra anem passant per dife-
rents i renovades fases reivindicatives,
participatives o especulatives i, a aques-
tes alçades, alguns ja comencen a perdre’s
del sentit original i, sobretot, final d’a-
questa comesa. Alguns ciutadans vénen
a dir: volem enredar la troca o realment
volem la independència de Catalunya?
Volem partits o volem l’Estat català?

Caldria interrogar-se si aquí seria
possible aquesta normalitat a l’escocesa.
Doncs segurament no. D’una banda pel
nostre caràcter excessivament emboli-
cador, individualista i oportunista/tacti-
cista dels nostres partits. A més, cal no
perdre de vista que Espanya i el seu go-
vern no és ni de bon tros el Regne Unit
ni el seu govern, la qual cosa no ajuda a
cercar aquesta anhelada concreció. La
gent mereix respostes i no ser marejada
com les perdius.

És una obvietat, que quasi no caldria
ni esmentar, que la nova consulta del 9N
poc té a veure amb un referèndum, i
molt més, com encertadament recollia
el rotatiu argentí Clarín, amb una gran
enquesta. És clar que, amb l’excepció de
grans sorpreses, la immensa majoria
dels votants d’aquesta ja cèlebre data se-
ran partidaris de la independència,
mentre que els del no escassejaran,
com neu a l’estiu, a les places de vot. Té
gràcia pensar que, tal vegada, si s’hagués
produït la consulta (vella) del 9N el re-
sultat hagués estat exactament el mateix,
ja que els defensors de l’unionisme ha-
guessin continuat restant absents de la
cita amb les urnes. Només un referèn-
dum legal evitaria un boicot tant ex-
pressiu i, previsiblement per a la influ-
ència internacional, nociu.

A què ens pot portar tot això? D’en-
trada a la inconcreció gens volguda i a la
manca de claredat. Però en un segon es-
tadi pot ajudar-nos a fer-nos veure allò
que sobra i el que ens manca com a po-
ble que vol ser país. Independent s’entén.
En aquestes mateixes línies he explicat,
en repetides ocasions, que l’autonomis-
me, lluny de fer-nos créixer com alguns
es creien o ens feien creure, ha empeti-
tit terriblement les nostres mires. Ens ha
desfigurat en molts actes com a poble i
ens ha fet caure en un mar de confusió i
de mil paranys. En ell, que més que mar
en diríem oceà, molts dels nostres s’hi han
perdut i quan han tornat ho han fet amb
la lliçó ben apresa. No la nostra, la dels
altres i, tant ensordidora com esbiaixa-
da. Defugir aspectes de l’alta política
com la defensa o les relacions interna-
cionals té molt a veure amb aquest “em-
petitiment”. I més coses.

Imaginem que la “macroenquesta”
del dia 9 de novembre va bé. Jo ho espero
i ho desitjo. La mateixa nit ens sembla-
rà que ja hem fet el pas final i ja som in-
dependents. L’acte serà virtual i per da-
munt de tot bipolar, ja que fins i tot una
altíssima presència als punts de vot no ens
provocarà immediatament cap canvi de
relació amb l’Estat espanyol. Si triomfem,
com espero, a les urnes, el que caldria fer
és convocar com més aviat millor unes
eleccions (potestat del president i de
ningú més) i pactar un programa conjunt
i de passes conjuntes vers la indepen-
dència si les forces sobiranistes esdeve-
nen majoritàries. M’he passat molts
anys demanant candidatures conjuntes
per arribar finalment a pensar que amb
això dels accents ideològics potser val més
no ficar-s’hi massa i que cadascú aporti
el que pot sumar pel seu compte. Això sí,
amb un parell de paràgrafs conjunts,
idèntics i clars, i que valguin per a tothom.
D’aquesta manera, diguin el que diguin
les forces de Madrid, la gent no haurà es-
tat enganyada. L’avís per a navegants serà
prou explícit i evident i farà votar a uns
i altres, atès que tothom hi tindrà mas-
sa en joc. I com es diu en aquests casos,
que guanyi el millor. Això és la demo-
cràcia i Catalunya!

4Volem concreció i compromís  
per Marc Gafarot, coordinador del CIDOB



“El problema del polígon de Femades
està enquistat i fan com si no passés res” 

Finalment Núria Marín va votar
conjuntament amb vostès i ICV-
EUiA la moció en suport de la
consulta del 9N, i al seu Twitter
va dir que ella “volia votar”.
Sembla que queda lluny la ‘cam-
panya del no’...
Sembla que sí, però en l’àmbit
nacional el PSC ha tingut sem-
pre una gran ambigüitat en
aquest tema. Una cosa és tenir
un posicionament respecte a
una consulta i una altra és posi-
cionar-se per no votar i no exer-
cir la democràcia. 

L’alcaldessa no va ser present al
lliurament de les actes de les
mocions municipals a favor del
9N al Palau de la Generalitat, on
van assistir 800 alcaldes...
L’Ajuntament de l’Hospitalet no
va ser present  a aquell acte amb
l’excusa que no havien convidat

formalment l’alcaldessa. Això és
una rebequeria. Però estic con-
vençut que si hi hagués anat,
hauria estat molt ben rebuda. 

Mentrestant, el Pacte Democrà-
tic de L’H pel dret a decidir creix i
es consolida a la ciutat amb
noves entitats inscrites. Creu que
seguirà augmentant el nombre
d’adhesions?
S’hi està treballant força. A
l’Hospitalet ha costat perquè al-
gunes entitats entenien que su-
mant-se al pacte estaven a favor
de la independència i no és així.

El Pacte Democràtic serveix per
donar suport a la voluntat del
poble de poder decidir, i que ca-
dascú voti després el que cregui.
Altres entitats que s’hi han sumat
estan en contra de la indepen-
dència, però tot i així volen poder
decidir.

El govern de la Generalitat plan-
teja ara un “procés participatiu”
de cara al 9N. Creu que els hos-
pitalencs respondran a aquesta
nova crida?
Sí. Aquesta convocatòria és un
repte per al procés. La part im-
portant és poder celebrar el 9N,
perquè totes les persones -i els
hospitalencs- que van anar a les
manifestacions de les últimes dia-
des tindran l’oportunitat de votar.

Parlant de política local, l’Ajun-
tament ha congelat l’IBI de cara
a l’any que ve. És un primer pas
per alleugerir aquesta taxa?
No. I és un no rotund. Aquí hi ha
hagut una petita ‘trampa’. Per
mantenir el mateix preu del rebut

de l’IBI han abaixat el valor ca-
dastral del terreny, però han aug-
mentat les taxes. En el moment
que s’incrementi el valor cadas-

tral, automàticament pujarà l’IBI
de nou. Tot i així, celebro que
hagin congelat aquest impost.
Nosaltres proposarem rebaixar
l’IBI.

Parlem ara de la sanitat. Les
protestes a l’Hospital de Bell-
vitge segueixen i les crítiques a
l’actuació del Govern de CiU en
aquest àmbit augmenten. Creu

que està en perill un centre de
referència com el HUB?
S’està volent fer creure, per part
dels sindicats, que hi ha una pre-
carietat laboral important i que
no hi ha llits, però això no és real.
A gran escala, hi ha més llits dels
que hi havia abans perquè s’han
construït més hospitals en els úl-
tims temps. Per tant, la ràtio de
població que acudeix a l’Hospi-
tal de Bellvitge ha baixat en els
últims anys perquè s’ha repartit
entre altres centres nous com el
Moisès Broggi -a Sant Joan
Despí-. La disminució de llits a
l’hospital riberenc va en propor-
ció a l’augment general dels ma-
teixos gràcies als nous centres.

I no es col·lapsaran aquests nous
hospitals si s’hi deriva més gent?
Tot el contrari. Fa tres anys el
col·lapse era aquí a Bellvitge. El
que hi ha ara és un millor repar-
timent de la població i un millor
servei. També és d’agrair l’adap-
tació del personal sanitari a la si-
tuació actual de retallades. 

Text i fotos: F. Javier Rodríguez
L’HOSPITALET

Jordi Monrós
Candidat de CiU a l’alcaldia de l’Hospitalet

“L’alcaldessa no va

anar a l’acte dels

batlles perquè ‘no 

l’havien convidada’,

segons ella. Això és

una rebequeria”

“La congelació de

l’IBI és una

‘trampa’. Quan pugi

el valor cadastral

del terreny, tornarà

a pujar l’impost”
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“Es vol fer creure que hi 
ha falta de llits a l’Hospital 
de Bellvitge però això no és real. 
S’han construït més centres
i la ràtio de pacients ha disminuït”

Canviant de qüestió, la sensació
d’inseguretat a diversos barris
de la ciutat creix dia a dia, men-
tre que la neteja és, a simple
vista, insuficient...
Aquest són dos temes que por-
tarem en el nostre projecte de
ciutat. Hi ha zones en molt mal
estat, i un exemple és el polígon
Femades, amb la seva zona de
discoteques.

Aquesta sembla una problemà-
tica totalment abandonada...
Nosaltres vam ajudar els veïns
d’aquest polígon a dur a terme
accions de protesta i de denún-
cia. Però més enllà d’aquestes
actuacions, considerem que es
fa molt poc per solucionar la si-
tuació. El problema està enquis-
tat i més enllà dels actes incívics
s’han produït moltes situacions
de violència, però fan com si no
passés res. 

Què proposen?
El problema és que aquestes dis-
coteques estan a Cornellà. Quan
l’alcalde Corbacho, amb majoria
absoluta, va poder fer pressió a
l’Ajuntament veí no ho va fer.
Ara, a les cinc de la matinada
venen i netegen tota la zona per-
què no es vegi res l’endemà, es-
borren les petjades. I aquesta no
és la solució, ja que les discote-
ques no poden ser on són, tan a
prop dels habitatges.

Vostè va criticar fa poc el fun-
cionament dels Consells de Dis-
tricte i va dir que el ciutadà “ha
de poder participar més”. Si per
vostè és insuficient, vol dir que
és partidari d’un model de tipus
assembleari?
No va per aquí. Els Consells de
Districte neixen amb una bona
voluntat, però de moment ser-
veixen només per anar-hi a es-
coltar, ja que l’Ajuntament no
fomenta la participació. A més,
la ciutadania no està informada

dels ordres del dia dels consells
per poder-hi anar a opinar, i tot
i que el consistori diu que els
pengen a la seva web, hi ha gent
gran que no té accés a aquests
mitjans.

Darrerament han sorgit més
casos de malversació de fons
públics a centres esportius mu-

nicipals, com és el cas del pave-
lló Sergio Manzano. Creu que hi
ha hagut una falta de control
per part de l’Ajuntament a l’hora
de fer un seguiment en els equi-
paments municipals?
Encara que l’Ajuntament cedeixi
la gestió dels centres municipals
a altres entitats, està obligat a
vetllar pel bon funcionament
dels equipaments i estar-hi a
sobre, cosa que no s’ha fet en
aquests casos. 

La ciutat compta realment amb
uns mitjans de comunicació pú-
blics plurals?
No. La pluralitat es va trencar
amb el tancament de la televisió
i la ràdio per part del consistori.
La gent de la ciutat se sentia re-
flectida en aquella televisió per-
què donava molt joc amb
reportatges d’entitats i de per-
sones destacades de la ciutat.

Què en pensa del fet que es des-
tinin tants diners a un periòdic
públic que, en el fons, no deixa
de ser un butlletí municipal?
Aquest no és el diari de l’Hospi-
talet, és el diari del partit, de l’al-
caldessa. De 40 fotos, potser a
30 hi surt ella. Però fa falta gas-
tar tants diners en un diari? Si
és econòmicament possible sí,
perquè la gent així estarà infor-
mada. El diari és important,
però la televisió i la ràdio hau-

rien de tenir més recursos per-
què arriben a molta més gent.

Creu que des del consitori es
donen incentius perquè hi hagi
una alternativa de mitjans de co-
municació privats a la ciutat?
No. Perquè això suposaria in-
troduir més punts de vista i l’A-
juntament no accepta crítiques.
El Diari de l’Hospitalet és el seu
Facebook: informen del que
estan fent. Però no hi ha notícies
d’allò que passa a la ciutat. 

L’Hospitalet té ara mateix impu-
tada la seva alcaldessa pel cas
de les dietes de la FMC. És parti-
dari que els polítics imputats
vagin a les llistes electorals?
Aquí imputat és igual a empestat,
perquè es pressuposa directa-
ment que l’imputat és un delin-
qüent que ha fet alguna cosa
malament i que ha de ser con-
demnat. Es fan molts judicis
paral·lels. Hi ha casos on es pot
veure d’entrada que hi ha coses
que realment són sospitoses,
però a d’altres no és així. 

I en el cas de l’alcaldessa?
Aquest és un cas que afecta
molta més gent. Hem de deixar
actuar la justícia, malgrat que no
sigui àgil. Fa uns anys que estem
en temps de crisi i la gent està
“calenta”, cosa que és lògica.
Quan el ciutadà veu aquestes si-
tuacions l’empipament arriba a
límits insospitats. Tanmateix, no
tothom és sospitós d’haver fet
allò que diuen que ha fet. 

Els sobresous són sempre un
tema delicat...
Jo penso que quan un es dedica

a la cosa pública ha de tenir un
sou digne i transparent, que res-
pongui a allò que ets. Qualsevol
apropiació indeguda, encara
que sigui d’un euro, hauria de
ser un delicte penal. No és ja la
quantitat, sinó el fet. Però la
condició humana porta a l’ADN
ser bo o ser dolent. No és qües-
tió de ser polític, empresari o
periodista.

Com és la relació de Jordi Mon-
rós amb l’alcaldessa?
Jo, amb tots els membres del
Ple, tinc feeling. Vinc del món
laboral i m’he passat tota la vida
negociant situacions de les més
rares i kafkianes que et puguis
imaginar. Sóc una persona de
consens que intenta arribar a
postures pactades. Però tot i
així, amb qui segur que no hi
hauria tingut cap tipus d’entesa
és amb el Celestino Corbacho,
per més que m’hi hagués posat. 

Jordi Monrós va ser escollit pel
87% dels vots de l’assemblea
local el juliol i compta amb el su-
port “incondicional” de Merit-
xell Borràs, la líder del partit a la
ciutat durant més de 15 anys.
Nota pressió en aquesta nova
etapa al capdavant del partit?
Quan prens el relleu d’una per-
sona important inevitablement
sents pressió. Per a mi és un
repte i sentir-se secundat per
l’anterior líder encara em dóna
més força per treballar. 

Borràs va assegurar fa un temps
que en la pròxima legislatura
CiU “podrà entrar en joc per go-
vernar”. Té por que els escàndols
de corrupció que esquitxen la
seva formació i el més que pro-
bable ascens d’Esquerra trun-
quin aquesta aspiració?
No. Nosaltres hem estat sempre
un partit de govern i, per tant, si
es donés aquesta possibilitat,
nosaltres hi estaríem disposats.
Amb tot, a aquesta pregunta et
contestaré l’endemà de les elec-
cions municipals, en funció dels
resultats. Parlar d’això abans és
una quimera, i més davant la
possibilitat d’obtenir un arc mu-
nicipal molt diferent de l’actual.

“El Diari de

l’Hospitalet és el

diari del partit,

de l’alcaldessa.

De 40 fotos, a 30

hi surt ella”

“Sóc una persona de

consens, però amb

qui segur que no

m’hauria entès és

amb l’exalcalde 

Celestino Corbacho”
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Sembla que finalment es va
veient la llum al final del túnel.
Durant el mes d’octubre s’han
dut a terme els primers trajectes
de prova del tram de la Línia 9 de
metro que vol unir la Zona Uni-
versitària i l’Aeroport del Prat, i
que es posarà en marxa durant el
primer semestre de l’any 2016,
fent-lo coincidir segurament amb
l’edició del Mobile World Con-
gress d’aquell any al recinte firal
Granvia. 

Aquest tram de 20 quilòme-
tres travessarà la ciutat de dalt a
baix, amb parades a Collblanc,
Torrassa, el Gornal, Europa Fira
i el polígon Pedrosa. L’anunci ofi-
cial de la posada en marxa d’a-
questa línia el 2016 el va fer el
conseller de Territori i Sosteni-
bilitat, Santi Vila, al juny.

Aquesta notícia ha estat ben
rebuda per John Hoffman, con-
seller delegat de la GSMA -l’ens
organitzador del Mobile Con-
gress-, que valora “molt positi-
vament” aquesta notícia. Hoff-
man, que va arribar a dir que “es-
pero que la Línia 9 estigui aca-
bada en algun moment de la
meva vida”, ha estat sempre un
ferm defensor de la finalització
d’aquesta obra.

En aquesta línia es mou l’al-
caldessa, Núria Marín, que asse-
gura que el futur tram “és una in-
fraestructura estratègica per a la
ciutat” que “contribuirà al des-
envolupament de la plaça Euro-
pa”, una postura que també de-
fensa l’APEL’H (Agrupació d’Em-
preses de la Plaça Europa). Amb
tot, la ciutat segueix de nou a l’es-
pera d’una nova promesa res-
pecte a unes infraestructures.

Aspecte interior dels trens de la Línia 9. Foto: Arxiu

Comencen les proves del tram
de la Línia 9 fins a l’Aeroport

» Aquesta secció travessarà la ciutat de dalt a baix fins a arribar al Prat
» El servei es posarà en marxa durant el primer trimestre del 2016

La ciutat torna a recordar 
la figura de Lluís Companys

MEMÒRIA HISTÒRICA4El passat
15 d’octubre es va complir el 74è
aniversari de l’afusellament del
president de la Generalitat de Ca-
talunya d’aleshores, Lluís Com-
panys, per part de les autoritats
franquistes al castell de Montjuïc. 

Per aquesta raó, la ciutat va
tornar a organitzar aquell mateix
dia tota una sèrie d’actes per re-
cordar la figura del president ca-
talà. Com ja és una tradició, la
Seu del Districte I va acollir a les
sis de la tarda una xerrada sobre
la seva figura i el context de
guerra civil on va viure, aquest

cop a càrrec del catedràtic
d’Història Contemporània de la
Universitat de Barcelona, Joan
Villarroya. Més endavant va te-
nir lloc l’ofrena floral a la plaça
Lluís Companys, on van assistir
els portaveus dels partits locals
i l’alcaldessa Marín. 

Antoni Garcia, cap de llista
d’ERC a l’Hospitalet, va lloar la
figura de Companys i va assegu-
rar que des de la seva formació
“treballarem amb més força per
construir una majoria parla-
mentària que proclami la inde-
pendència al més aviat possible”. 

El PP demana a Marín que
lideri un front anti-sobiranista
POLÍTICA4“Si jo fos batlle de la
segona ciutat de Catalunya, em
posaria al capdavant del grup
d’alcaldes catalans que rebutgen
la independència i convertiria la
ciutat en un referent d’unitat”.
Amb aquestes paraules, el por-
taveu del PP local, Juan Carlos
del Río, va demanar a l’alcal-
dessa Marín que liderés un front
contra el procés i la indepen-
dència. 

Del Río va fer un símil amb
l’acte dels alcaldes del dia 4
d’octubre al Palau de la Gene-
ralitat, on van fer entrega al

president Mas de les mocions en
suport de la consulta del 9N, as-
segurant que “de la mateixa ma-
nera que els alcaldes que donen
suport a la consulta van partici-
par en un acte solemne i ple de
simbolisme”, Marín hauria de
promoure “un acte igual de so-
lemne entre els alcaldes que re-
butgen la independència”. 

Núria Marín, per la seva
banda, no va assistir a l’acte
dels alcaldes al Palau de la Ge-
neralitat, on sí que van ser pre-
sents 800 batlles d’arreu del
país favorables a una consulta.

Manel Esteller, al capdavant
de la recerca contra el càncer

INVESTIGACIÓ4L’investigador
de l’IDIBELL, Manel Esteller, va
ser elegit a principis d’octubre
membre de l’Acadèmia Europea
de Ciències del Càncer (EACS).
Esteller, que també és professor
de genètica a la Universitat de
Barcelona, dirigeix actualment
el Programa d’Epigenètica i Bio-
logia del Càncer de l’IDIBELL. 

L'Acadèmia Europea de
Ciències del Càncer es va posar
en marxa el setembre de 2009 a

Berlín, i va començar amb un
grup de 114 investigadors i on-
còlegs de 19 païssos europeus. 

Ara per ara l’EACS compta
amb 199 dels millors experts en
oncologia i recerca de tracta-
ments de curació d’aquesta ma-
laltia. Els membres de l’EACS
són els responsables de pro-
porcionar assessorament en ma-
tèria de prioritats de les políti-
ques a nivell nacional, europeu
i mundial.

Successos | Alberto Sánchez, als aldarulls del Palau de Justícia
Segons diversos mitjans, el regidor local de Plataforma (PxC), Alberto Sánchez, va formar part

del grup ultra que el 9 d’octubre va atacar davant del Palau de Justícia de Barcelona un grup
d’antifeixistes que donaven suport a dos acusats de provocar lesions a un membre del Casal Tra-

muntana. Tanmateix, testimonis directes asseguren que Sánchez no va participar en cap agressió. 

Redacció
L’HOSPITALET

L’Hospitalet
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Santi Vidal explica la proposta
de constitució d’un Estat català
JUSTÍCIA4El jutge de l'Audièn-
cia de Barcelona, Santiago Vidal,
va visitar el passat dia 13 l’Audi-
tori Barradas, poc després que el
poder judicial decidís no sus-
pendre'l del seu càrrec. Vidal va
oferir una conferència sobre la
proposta de constitució d’una
possible república catalana. 

A l’inici de la xerrada, el jut-
ge va rebre una gran ovació de
tots els assistents a l’Auditori Ba-

rradas, que presentava una gran
entrada.

Vidal va explicar les línies
principals de la constitució d'u-
na possible república catalana,
de la qual ell és un dels autors.
El jutge va dir, però, que  la cons-
titució s'hauria d'aprovar en un
referèndum. També va dir que
no és partidari d’un tribunal
constitucional sinó d’una sala de
garanties constitucionals.

Línia l’Hospitalet, l’únic mitjà
de la ciutat auditat per OJD

COMUNICACIÓ4Des de l’u de
setembre, el periòdic mensual
Línia l’Hospitalet, fundat l’any
2013, passa a ser auditat per
OJD/PGD i es converteix en
l’única publicació de la ciutat
que forma part d’aquesta audi-
toria.

El periòdic distribueix 10.000
exemplars gratuïts per edició a
través del teixit comercial, grà-
cies a acords amb diferents ei-
xos de la ciutat, i també a la xar-

xa d'equipaments locals. Línia
l’Hospitalet també compta amb
una imatge renovada gràcies al
seu nou web. El lector hi podrà
trobar la informació del dis-
tricte que apareix a l’edició im-
presa.

Línia l’Hospitalet forma part
de les 20 capçaleres de la xarxa
de periòdics gratuïts hiperlocals
Línia, dels quals se’n distri-
bueixen 175.000 exemplars a
través de les seves 14 edicions.

Les obres de la futura escola
bressol de la Remunta, que s’u-
bicarà en l’antiga caserna mili-
tar del barri del Centre al carrer
del Príncep de Bergara, estan
avançant, segons informen des
del consistori. Es preveu que les
obres acabin el pròxim gener i
que a la primavera de 2015,
després de Setmana Santa, el
centre ja comenci a funcionar.

L’edifici de l’antiga caserna
on s’ubicarà la nova escola bres-
sol és un edifici de planta baixa
i un pis, situat en una parcel·la
de 1.350 metres quadrats de
superfície.  

El nou equipament munici-
pal conservarà la façana i bona
part del sostre i mantindrà l’as-
pecte exterior de l’edifici, però es
modificarà la compartimentació
interior per tal d’adequar-lo a les
necessitats del futur equipa-
ment. La futura escola tindrà

una superfície construïda total
de 700 metres quadrats, dels
quals 550 seran a la planta bai-
xa i 145 a la primera planta. 

La nova escola bressol de la
Remunta disposarà d’una aula
de P0, dues aules de P1 i dues
aules de P2.

El Consorci per a la Reforma

de la Granvia, del qual formen
part l’Ajuntament de L’Hospi-
talet i la Generalitat de Cata-
lunya, va encarregar la redacció
del projecte del nou centre a
BAAS Jordi Badia SLP. Les
obres s’han adjudicat a l’em-
presa Copisa i tenen un import
de més de 731.700 euros. 

El centre començarà a funcionar a la primavera de 2015. Foto: Ajuntament

Les obres de l’escola bressol de
la Remunta acabaran el gener

Centre Societat | 400 escolars participen en el Parc infantil de Trànsit 
Més de quatre-cents alumnes de cinquè i sisè curs de Primària de nou escoles de la ciutat

han participat durant una setmana a mitjans d’octubre en el Parc Infantil de Trànsit del
Servei Català de Trànsit, que es va instal·lar al recinte firal de La Farga. L’activitat s’ha fet

en el marc del Projecte d’educació viària de la Guàrdia Urbana a les escoles Escola segura. 

Redacció
CENTRE
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El centre Tecla Sala acull la
mostra ‘Qui té por del roig?’

CULTURA4El Centre cultural
Tecla Sala acull fins a principis
del pròxim mes de març la mos-
tra Qui té por del roig? Activis-
me i crítica social en la col·lec-
ció de Martínez Guerricabeitia.

El títol de l’exposició és el
nom d’una obra de Valerio Ada-
mi que forma part de la Col·lec-
ció Martínez Guerricabeitia de
la Universitat de València.
Aquesta mostra és una panorà-
mica dels artistes espanyols del
segle XX, a més d’alguns italians
i francesos, que han situat el seu

ideari creatiu dins d’unes coor-
denades de crítica sociopolítica.
L’exposició està dividida en sis
àmbits i agrupa obres d’Anzo,
Equipo Crónica, Manuela Ba-
llester, Josep Renau, Equipo
Realidad, Agustín Ibarrola, Ra-
fael Canogar i Darío Villalba. 

Atès que la presència de
molts d’aquests artistes a Cata-
lunya ha estat més aviat escas-
sa, aquesta exposició ofereix
una oportunitat d’ampliar el
coneixement sobre l’àmbit de la
crítica sociopolítica en l’art.

La Fundació Arranz Bravo, que
es va inaugurar el setembre del
2009, ha celebrat enguany el
seu cinquè aniversari. Per com-
memorar aquesta data, la FAB ha
organitzat una exposició col·lec-
tiva d’artistes de la fundació,
que es podrà veure fins al pròxim
2 de novembre, a més d’un ex-
tens programa d’activitats durant
aquesta temporada d’activitats.

L’exposició, que va començar
el passat dijous 2 d’octubre,
compta amb intervencions ar-
tístiques inèdites de Sergi Mesa,
Jordi Abelló, Xavier Gonzàlez
Arnau, Miquel Gelabert, Albert
Arribas, Martí Cormand, Diego
Tampanelli, Germán Consetti,
Laura Ariño i Arranz Bravo. Du-
rant la inauguració de la mostra,
el deejay A1G va actuar conjun-
tament amb la Colla Jove dels
castellers de l’Hospitalet.

Els actes seguiran en el que

queda d’any amb projectes d’ar-
tistes com Pere Llobera, Daniel
Gasol, Fernando Romero o Mi-
quel Gelabert.

En el marc del cinquè ani-
versari de la fundació també s’ha
presentat una edició especial de
l’efemèride. Es tracta d’una me-
mòria il·lustrada amb totes les ac-

tivitats artístiques, educatives i
d’art urbà que s’han dut a terme
durant els cinc anys d’activitat en
aquest centre artístic. 

El dia de la inauguració de la
mostra col·lectiva d’obres inèdi-
tes també es va presentar la nova
pàgina web de la fundació,
www.fundacioarranzbravo.cat.

La FAB acull una mostra col·lectiva inèdita fins al 2 de novembre. Foto: FAB

La Fundació Arranz Bravo
celebra el seu cinquè aniversari

Sant Josep

Redacció
SANT JOSEP

Llengua | Comença la Gimcana de les Llengües
El passat dimarts 21 d’octubre va començar una nova edició de la 
Gimcana de les Llengües. L’acte inaugural es va celebrar a la sala 

d’actes de la Biblioteca Tecla Sala del barri de Sant Josep i va comptar
amb una xerrada de l’escriptora d’origen marroquí Laila Karrouch.
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Torna la cultura teatral dels
‘Dissabtes a Santa Eulàlia’

CULTURA4La nova temporada
dels Dissabtes a Santa Eulàlia.
Cultura al barri, una activitat
que es fa mensualment per gau-
dir de propostes artístiques i de
promoció del comerç de proxi-
mitat i que tenen lloc a diferents
indrets del barri, va començar el
passat 11 d’octubre, organitzades
pel Centre Cultural Santa Eulà-
lia, Plàudite Teatre i Santa Eu-
làlia Comerç.

Durant la primera jornada
Plàudite Teatre va oferir un re-
corregut per tres espectacles de

teatre i música de 15 minuts re-
alitzats a llocs insòlits del barri.
Les obres teatrals eren Las pe-
lículas de invierno de Juan Ma-
yorga i Perfil. La música va
anar a càrrec d’Another Way, un
duet format per Atenea Carter,
cantant i teclista, i Mark Rock,
guitarrista i productor, que van
interpretar temes propis i ver-
sions de música negra i rock. 

La següent edició de Dis-
sabtes a Santa Eulàlia. Cultura
al barri se celebrarà el pròxim
15 de novembre.

El passat 6 d’octubre una vinte-
na de membres de la banda lla-
tina Black Panthers van ser jut-
jats en un macro judici celebrat
a la sala d'actes de la Ciutat de la
Justícia, al barri de Santa Eulà-
lia. El procediment es va celebrar
allà a causa de l'alt nombre d'im-
putats i advocats. El tribunal es
va haver de traslladar expressa-
ment a aquest recinte. 

Entre els encausats es troben
els caps de la banda llatina a Bar-
celona i l'Hospitalet i tres perso-
nes vinculades a ells. Tots
ells –caps, membres i persones
vinculades– van admetre per-
tànyer a una organització que dis-
tribuïa droga i amenaçaven els
que pretenien abandonar les se-
ves files.

Després d'un pacte amb la
Fiscalia, els processats van reco-
nèixer els fets i l'acusació públi-
ca va rebaixar les penes. Inicial-

ment, demanava fins a 23 anys
de presó, i finalment va exigir pe-
nes que oscil·len entre els dos i els
vuit anys de presó. 

DESARTICULADA EL 2013
La banda va ser desarticulada el
febrer del 2013, després que en
els registres fets en els habitat-
ges dels acusats es va trobar

droga, pistoles, cartutxos, cata-
nes, matxets, espases, porres i
bats. Els Black Panthers van néi-
xer als Estats Units als anys 60 i
es van implantar a Catalunya
entre els anys 2002 i 2005. Du-
rant aquest període s’han distri-
buït entre l'Hospitalet i Barcelo-
na mitjançant blocs, que no són
altra cosa que colles de barri. 

Edificis de la Ciutat de la Justícia. Foto: Arxiu

Macro judici als Black Panthers
a la Ciutat de la Justícia

Santa Eulàlia Celebració | 14è aniversari de la Colla Jove de L’H
La Colla Jove de l’Hospitalet celebra aquest mes d’octubre el seu aniversari i ha

organitzat diverses activitats i actuacions per commemorar l’efemèride. El seu
castell més important va ser el 4 de 7, que van descarregar per primera vegada

durant una diada de celebració del desè aniversari de la colla l’any 2010.

Redacció
SANTA EULÀLIA

Els Dissabtes a Santa Eulàlia van començar el dia 11. Foto: Teatre Plaudite
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Usuaris i treballadors protesten a l’entrada del centre. Foto: Rojo y negro

SALUT4Nous estudis de l’Hos-
pital Universitari de Bellvitge
(HUB) alerten de la vulnerabi-
litat de les persones grans als
trastorns del joc.

Segons aquest estudi del cen-
tre sanitari riberenc, es preveu
un augment del joc patològic en
els pròxims anys en la població
major de 65 anys a causa de les
noves tecnologies. 

L’HUB també va registrar
l’any passat un 11% de pacients
ancians amb una addicció mit-
jana al joc de set anys abans de
la primera consulta. 

A més, el centre assegura
que hi ha una major inestabili-
tat emocional en l’etapa de fer-
se gran, cosa que els fa refugiar-
se en el joc.

Estudis alerten 
de l’addicció de 
la gent gran al joc

GORNAL4La nova seu de l’Es-
cola Municipal de Música-Cen-
tre de les Arts,   emplaçada a l’e-
difici de l’antic centre escolar Pla
de Llobregat, al Gornal, ja ha co-
mençat a rebre els primers
alumnes procedents de les es-
coles la Marina i Santiago Ra-
món y Cajal, a més dels alumnes
que estudiaven percussió a l’Es-
cola la Marin.

Durant la setmana del 20
d’octubre s’hi van traslladar-
s’hi uns 450 alumnes. Més en-
davant, en una segona fase pre-
vista per al pròxim mes de fe-
brer, s’hi traslladarà la resta
d’alumnes procedents d’altres
centres educatius de la ciutat. 

En total, uns 900 alumnes
estudiaran música i arts escèni-
ques a l’Escola Municipal de
Música-Centre de les Arts de
l’Hospitalet.

Comencen a
arribar alumnes a
l’Escola de Música

Continuen les protestes de
treballadors i usuaris a l’Hospital

El mes d’octubre ha continuat
sent un mes de protestes a
l’Hospital de Bellvitge, que des
de principis d’estiu ha estat es-
cenari de manifestacions en
contra de les retallades i l’em-
pitjorament de les condicions,
tant laborals, per als treballa-

dors, com d’atenció, per part
dels pacients. El passat 15 d’oc-
tubre, un centenar de persones
es van manifestar, després que
el dia anterior les llargues cues
a urgències obliguessin a obrir
una de les plantes tancades. Els
manifestants van afirmar que el
centre “està saturat” i van exigir
que es reobrin els llits que s’han
tancat durant els darrers anys.

Una setmana abans, però, un
grup de treballadors, acompan-

yats de veïns i usuaris van ma-
nifestar-se contra la precarietat
laboral que pateixen els treba-
lladors del centre amb una acció
reivindicativa amb bosses d’es-
combraries que van portar fins
a les oficines de direcció del
centre. En aquesta línia, i aquell
mateix dia, els treballadors de
l’Hospital van denunciar que
no estan preparats per tractar un
hipotètic cas d’Ebola i es van
mostrar preocupats.

Redacció
BELLVITGE

Política | Sánchez Camacho visita Bellvitge
La presidenta del PPC, Alicia Sánchez Camacho, va visitar fa 

pocs dies les instal·lacions dels Tallers Bellvitge, acompanyada de 
regidors populars de l'Hospitalet. Aquesta associació treballa per 

a la integració social i laboral de les persones amb discapacitat. 
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Pubilla Cases

Collblanc-Torrassa

Un total de setanta-tres obres li-
teràries del gènere negre s’han
presentat enguany a la novena
edició del Premi Internacional de
Novel·la Negra L’H Confidencial.
El guanyador o guanyadora es
donarà a conèixer durant el prò-
xim mes de gener i el premi es
lliurarà el 21 de març a la bi-
blioteca La Bòbila.

Un grup de lectors editorials
seran els encarregats de fer la se-
lecció de les millors novel·les i
triaran cinc finalistes. Després,
un jurat, presidit pel regidor de
Cultura de l’Ajuntament, Jaume
Graells, els llegirà per escollir el
guanyador o guanyadora.

El jurat està integrat per la
responsable de Biblioteques de
l’Hospitalet, un representant de
Roca Editorial, el director de la

Biblioteca la Bòbila i lectors del
Club de lectura de novel·la negra
de la mateixa biblioteca. El ve-
redicte, segons el consistori, es
farà públic el pròxim gener i el
lliurament del premi tindrà lloc
el 21 de març. El guardó s’ator-
garà en un acte públic que se ce-
lebrarà a la mateixa Bòbila, amb

l’assistència del guanyador o de
la guanyadora. La dotació del
premi arriba als 12.000 euros i
comporta la publicació de la no-
vel·la en la col·lecció Roca Cri-
minal, de Roca Editorial.

El premi està convocat per
l’Ajuntament i Roca Editorial i
està promogut per la Bòbila.

El guanyador de L’H Confidencial es farà públic el gener. Foto: Ajuntament

L’H Confidencial rep 73 obres
originals de novel·la negra

Redacció
PUBILLA CASES

Les obres de millora del carrer de
Graner avancen a bon ritme, se-
gons ha informat el consistori,
amb l’objectiu que estiguin aca-
bades a principis de l’any vinent.

Els treballs reestructuraran
els espais del carrer canviant la
ubicació del mobiliari urbà. D’a-
questa manera, el carrer de Gra-
ner es transformarà en un espai
de prioritat invertida, amb pre-
ferència per als vianants. L’obra
consisteix en la reforma de tot el
carrer, amb l’excepció dels dos
trams d’escales mecàniques, que
salven el gran desnivell existent
a la zona.

A més d’aquesta millora,
també se substituirà l’antic panot
del terra per un nou paviment
d’asfalt i es reestructuraran els
espais del carrer canviant la ubi-
cació de l’actual mobiliari urbà,

de manera que s’eviti el pas in-
degut de vehicles. 

El projecte també preveu la
millora de la xarxa de drenatge
i una revisió de l’enllumenat. A
més, es farà un estudi específic
per tal de veure l’estat de l’arbrat
i es conservaran aquells exem-
plars que estiguin en bones con-
dicions. L’obra té una durada de
quatre mesos i un cost d’adjudi-

cació de 119.000 euros. Al barri
també s’està fent la reurbanit-
zació del passatge de Colom,
que es preveu acabar a finals de
novembre, on s’ordenaran 75
places d’aparcament al solar que
fa cantonada amb el carrer del
Montseny. Les obres de reurba-
nització del passatge tenen un
pressupost de més de 189.800
euros.

Les obres al carrer Graner
acabaran a inicis de l’any que ve

Redacció
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Celebració | L’Esplai Pubilla Cases fa 35 anys
El Club d'Esplai Pubilla Cases-Can Vidalet, un equipament que comparteixen els 

municipis de l'Hospitalet i Esplugues i que acull uns 700 infants i joves de dos barris 
fortament afectats per la crisi i amb un alt nivell d'immigració, va celebrar el passat 

dissabte 18 d’octubre el seu 35è aniversari amb una jornada festiva a la plaça de la Bòbila.  

El Casal de Gent Gran 
estrena local al carrer Ibèria

EQUIPAMENTS4El Casal de la
Gent Gran de Pubilla Cases ha
començat una nova etapa amb
el trasllat a l’edifici municipal del
carrer d’Ibèria, a principis d’a-
quest mes d’octubre. Pel que fa
a l’antiga seu del casal al carrer
de Belchite, aquesta es remo-
delarà per acollir la regidoria
dels districtes IV i V.

Des del passat 6 d’octubre, el
nou Casal de la Gent Gran de

Pubilla Cases ja està en marxa i
té obertes les seves portes als
seus usuaris. 

El nou Casal del carrer d’I-
bèria disposa de planta baixa i
de dues plantes comunicades
per un ascensor. 

Amb la nova ubicació, els
socis i les sòcies del Casal de la
Gent Gran de Pubilla Cases po-
dran tenir la possibilitat de tenir
més espai per a la seva tasca.

El raptor de la nena marroquí
és condemnat al seu país

JUSTÍCIA4L’home que va se-
grestar una nena d’origen ma-
rroquí de 9 anys de l’Hospitalet
durant set mesos ha estat con-
demnat a Bolívia, el seu país
d’origen, a disset anys de presó
pels delictes d’abusos sexuals i
tracta de persones. El judici es va
celebrar per procediment abreu-
jat, i l'acusat va donar per bo el

relat de la fiscal i va acceptar una
condemna que no recorrerà. 

La sentència resumeix la fu-
gida de l'home amb la menor des
de l'Hospitalet, la seva embogi-
da fugida per la selva boliviana i
les agressions, maltractaments i
abusos sexuals als quals va sot-
metre a una nena a la qual va
tractar com a una esclava.

Societat | L’esplai Ítaca Els Vents ha estat premiat
L’esplai Ítaca Els Vents ha estat premiat pel seu projecte educatiu i social, juntament
amb l’esplai de La Florida. Ítaca posa l'accent en els més joves per preparar per a tots
un futur amb possibilitats. El seu director, Felipe Campos, ha estat premiat pel millor
projecte socioeducatiu per a joves emprenedors, per la Universidad Europea.

El Teatre Joventut presenta la
nova temporada en una gala
CULTURA4El Teatre Joventut
va presentar la nova tempora-
da teatral el passat 1 d’octubre,
en una gala protagonitzada pel
grup de teatre hospitalenc Pa-
tates amb Suc, que va oferir un
espectacle interactiu titulat Te-
lepitja. Durant l’acte també es
va projectar un vídeo on es re-
passaven els espectacles pro-
gramats al Joventut fins al mes
de desembre. 

La programació de tardor
va començar el passat 3 d’oc-
tubre amb l’humor de Faemino
y Cansado amb l’espectacle
¡Como en casa ni hablar!. L’11

d’octubre es va representar Do-
nes com jo, de les T de Teatre,
i diumenge 26 va ser el torn de
Iaia!, amb Montserrat Carulla.

El 15 de novembre serà el
torn de la dansa amb la Choni
Compañía Flamenca. El passat
dia 19 va actuar BCN City Ba-
llet Project i el 13 i 14 de des-
embre es representarà El tren-
canous, del Centre de Dansa de
Catalunya. 

Pel que fa a la música, ac-
tuaran Els Amics de les Arts
(28 de novembre) i Marlena
Smalls & The Hallelujah Gospel
Chorale, el 12 de desembre.
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La campanya del Mes dels Mer-
cats, que va començar el passat
17 d’octubre i s’allargarà fins al
pròxim 15 de novembre, porta
com a lema El secret d’un gran
xef comença en un bon mercat.
D’aquesta manera, la iniciativa
d’enguany posa èmfasi en l’àm-
bit de la gastronomia.

L’objectiu de la campanya
comercial, segons expliquen
fonts del consistori, és impulsar
els mercats municipals de
l’Hospitalet amb la gastronomia
com a eix destacat. 

Durant els dies que durarà la
campanya l’Ajuntament, a través
de l’Àrea de Promoció Econò-
mica i Ocupació, ha organitzat
una sèrie d’activitats i de fires.
Del 17 al 19 d’octubre, per exem-
ple, es va celebrar la Fira Gas-
tronòmica i Tradicional d’Itàlia
i el Mercat de Pagès, on hi va ha-
ver una àmplia oferta de pro-

ductes de proximitat dels page-
sos del Parc Agrari del Baix Llo-
bregat i de l’Hospitalet.

Del 24 al 26 d’octubre es va
celebrar els Mercats al carrer,
una iniciativa on les parades de
fresc, tèxtil i parament de la
llar van mostrar els seus pro-
ductes a l’avinguda del Torrent

Gornal. I del 6 al 9 de novembre
serà el torn de la segona Fira de
la Terrissa i la Ceràmica de la
ciutat de l’Hospitalet.

El Mes dels Mercats clourà
amb una Nit de tapes, que se ce-
lebrarà als vuit mercats muni-
cipals i que tindrà lloc el dissabte
15 de novembre.

El Mes dels Mercats posarà èmfasi en la gastronomia. Foto: Ajuntament

La gastronomia serà l’eix 
central del Mes dels Mercats

MERCATS4Les obres de millo-
ra de l’entorn del Mercat de
Santa Eulàlia estaran acabades
abans de les festes de Nadal, se-
gons preveuen des de l’Ajunta-
ment.

Els treballs consisteixen a
substituir l’actual paviment de
petites lloses per aglomerat as-
fàltic, que s’adequa millor a l’ús
d’aquest espai,  i afecten tot l’en-
torn del Mercat, a excepció de la
plaça. 

L’entorn afectat per les obres
és la zona delimitada pels carrers
de Pareto i de Josep Anselm
Clavé, en els trams compresos
entre el carrer de Santa Eulàlia
i l’avinguda del Carrilet, i el
tram del carrer de la Unió, d’ús
exclusiu per a vianants. També
s’està actuant als carrers de
Muns i del Doctor Fleming, on
s’està col·locant l’aglomerat a la
zona de pas dels vehicles i s’es-
tà duent a terme la reparació de
les voreres.

Les obres s’estan fent en diu-
menges i festius per tal de per-
judicar el més mínim el comerç.

El Mercat de Santa
Eulàlia, enllestit
de cara a Nadal

La Fira Granvia
acull el Fòrum
Gastronòmic

GASTRONOMIA4La Fira de la
Gran Via de l’Hospitalet va aco-
llir fins al 23 d’octubre el Fòrum
Gastronòmic, el congrés de gas-
tronomia en el qual hi van par-
ticipar dues-centes empreses
productores i distribuïdores del
món de la gastronomia i l’eno-
logia. S’hi van fer tallers i es van
oferir conferències de persona-
litats tan destacades del món de
la cuina com Joan Roca, del
Celler, i Carme Ruscalleda.

Enguany, el Fòrum Gastro-
nòmic va celebrar el seu quinzè
aniversari i va comptar amb
una afluència massiva de públic
durant els quatre dies que va te-
nir lloc.

Comerç Campanya | Descomptes dels botiguers Centre-Sant Josep
Fins al 30 de novembre els botiguers del Centre-Sant Josep organitzen 

una nova campanya. Per cada 10 euros de compra, les botigues associades 
lliuraran una targeta que podrà tenir 5, 10 o 25 euros de premi que es podran 

bescanviar per vals de descompte per utilitzar a les mateixes botigues.

Neus Màrmol
L’HOSPITALET
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L’Atlético de Madrid del ‘Cholo’
Simenone, actual campió de Lli-
ga i subcampió de la Cham-
pions, serà el pròxim rival del CE
L’Hospitalet als setzens de la
Copa. Els riberencs jugaran el
primer partit a casa el pròxim 3
de desembre, mentre que la tor-
nada està prevista per a dues set-
manes més tard, el 17 de des-
embre. 

Amb aquest encreuament –i
el del Cornellà amb el Reial Ma-
drid a l’altra eliminatòria del
quadre–, molts ja veuen la pos-
sibilitat d’una reedició de la final
de la Copa d’Europa de la tem-
porada passada a vuitens de
Copa. Tot i així, els matalassers
hauran d’enfrontar-se primer a
l’Hospi, un equip que va estar a
punt de pujar a Segona l’any pas-

sat i que veu en aquesta tempo-
rada la possibilitat de repetir
una gesta similar. 

L’inici de lliga dels riberencs
aquesta temporada no ha estat
tan positiu com s’esperava, amb
derrotes a casa i una golejada en-
caixada fa unes jornades contra
el filial del València a Paterna. 

En el cas de l’Atlético de
Madrid, el seu inici a la compe-
tició regular ha estat positiu, i
ara per ara es troba en posicions
europees. 

En cas que l’Hospi elimini els
matalassers, a vuitens de final es
trobaria o bé el Reial Madrid o el
Cornellà. És l’hora de somniar.

Griezmann és una de les amenaces de l’Atlético. Foto: ATM / Ángel Gutiérrez

L’Atlético de Madrid visitarà 
el Municipal el 3 de desembre

» L’Hospi s’enfrontarà als matalassers als setzens de la Copa del Rei
» Els riberencs intentaran una gesta davant l’actual campió de Lliga

La selecció francesa de
sincronitzada entrena a L’H

NATACIÓ4La selecció francesa
de natació sincronitzada va en-
trenar la setmana passada a les
Piscines Municipals de la ciutat.
A més, les nedadores gal·les
també es van allotjar a la ma-
teixa ciutat. Anna Tarrés, exse-
leccionadora espanyola, va par-
ticipar en els entrenaments, ja
que actualment col·labora amb
la federació francesa.

El combinat francès va en-
trenar dimecres, dijous i diven-
dres en horari de matí i tarda a
la piscina exterior, tot i que no va
ocupar tots els carrils de la ma-
teixa. Les Piscines Municipals de
l’Hospitalet també van acollir

l’any passat els entrenaments de
natació de les seleccions de di-
ferents països durant el cam-
pionat del Món de Natació Bar-
celona 2013. 

Aquesta estada de les fran-
ceses a l’Hospitalet ha estat en-
voltada de polèmica, ja que se-
gons recullen diversos mitjans,
la Federació Espanyola de Na-
tació va denegar el permís d’en-
trenament a aquest equip al
Centre d’Alt Rendiment de Sant
Cugat. Tarrés va assegurar que
aquesta negativa “respon a un
tema personal”, ja que l’exse-
leccionadora va ser acomiadada
per la federació fa dos anys. 

HOMENATGE4El Teatre Jo-
ventut de la Torrassa va acollir el
passat dissabte 18 d’octubre la
Nit de l’Esport, un acte anual que
serveix per reconèixer l’esforç i la
dedicació dels esportistes locals. 

A banda dels premis als mi-
llors equips i esportistes a títol in-
dividual que van assolir èxits la
passada temporada, també es
van lliurar set mencions especials
a persones o col·lectius vinculats
al món de l’esport local. Entre els
guardonats destaquen sis es-

portistes de la secció de natació
de l’AE Bellsport –Carla Luque,
Sílvia Barnés, Miquel Ariño, Pi-
lar Pino, Mireia Rosa i Laura Ca-
rreño– que van aconseguir me-
dalles en els últims campionats
estatals; sis més del Talma –Ja-
nira i Zaira Rivera, Judith Bae-
ta, Mariona Leyes, Clara Garcia
i Mireia Rivera– pels èxits acon-
seguits als campionats estatals,
europeus i mundials de Taek-
wondo; i diversos equips i atle-
tes de l’ISS L’Hospitalet Atletis-

me, entre molts altres premiats.
Les mencions especials van anar
a parar a Yolanda Españó –di-
rectiva del Rugby L’Hospita-
let–, al CB Sant Josep, a la sec-
ció d’hoquei del FC Barcelona, a
Santiago Álvarez –professor de
gimnàstica al Joan XXII i un re-
ferent de l’esport a Bellvitge–, a
Argimiro Ramos –del CP Pubi-
lla Cases–, a Pedro Bojados –vi-
cepresident de l’UDU Bellvit-
ge– i a Victòria Segura –directi-
va de l’AEC Collblanc-Torrassa–. 

Bàsquet | Es fa públic el cartell del Ciutat de L’H infantil
El Torneig de bàsquet infantil Ciutat de l’Hospitalet, que organitza l’AESE, arribarà enguany als 25

anys d’història. Els equips que disputaran aquest campionat, que té una gran difusió i influència
arreu de l’Estat, ja s’han fet públics i entre ells destaquen el Reial Madrid, el FC Barcelona, la 
Penya, el CB L’Hospitalet i l’AESE, l’amfitrió. El torneig se celebrarà del 6 al 8 de desembre.  
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No és el primer cop que L’H acull entrenaments de sincronitzada. Foto: Arxiu 

Una nit molt esportiva

El Teatre Joventut va tornar a acollir la Nit de l’Esport. Foto: Ajuntament
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Serveis

Els ciutadans volen tenir cada
vegada més informació de les
administracions i per fer-ho
possible la Diputació de Barce-
lona ha posat en marxa un por-
tal de dades obertes (dadeso-
bertes.diba.cat).

Les dades obertes o Open
Data són conjunts de referèn-
cies produïdes o recopilades
per organismes públics que es
posen a disposició de la ciuta-
dania per mitjà d’internet. Po-
den ser de diferents tipus i per-
meten la consulta i la reutilit-
zació de la informació per cre-
ar aplicacions i obres derivades. 

És per aquest motiu que s’han
d’oferir estructurades en arxius
de format obert, interoperables
i amb llicències que n’autoritzin
la difusió pública. L’obertura de
les dades públiques és essencial
per a la transparència i inherent

a una estratègia d’obertura del
coneixement en general.

El president de la Diputació
de Barcelona, Salvador Esteve,
considera que “l’obertura de
les dades de les administra-
cions i la transparència institu-

cional constitueixen elements
centrals del que s’anomena go-
vern obert, cosa que és i vol ser
aquesta corporació”.

TRANSFORMAR-HO EN SERVEIS
L’administració obre les dades
perquè empreses, associacions
i ciutadania les utilitzin i ela-

borin nous productes i serveis
que aportin innovació i impuls
econòmic i social. Per tant, el
seu objectiu principal és gene-
rar valor a la comunitat de ciu-
tadans, professionals i organit-
zacions interessats en la reuti-
lització de la informació del
sector públic.

Per al diputat d'Hisenda,
Recursos Interns i Noves Tec-
nologies de la Diputació de Bar-
celona, Carles Rossinyol, “el
nou portal supera la modernit-
zació administrativa, perquè
proposa i fa possible una relació
activa i participativa amb la
ciutadania”. Així mateix, sobre
l'activitat econòmica digital que
pot generar el nou web, opina
que “davant la ingent quantitat
de dades públiques que es posen
a l'abast de la societat, la seva
utilització òptima pot dependre,
en molts casos, de la interven-
ció d'empreses que n’utilitzen i
processen una part per oferir
aplicacions pràctiques a la ciu-
tadania”. 

Dades obertes: governar diferent
» La Diputació de Barcelona posa les seves dades al servei dels ciutadans i reforça la transparència

» Salvador Esteve assegura que “les dades obertes són elements centrals de l’anomenat govern obert”
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INTERNET4 El nou portal da-
desobertes.diba.cat, desenvo-
lupat per la Direcció de Serveis
de Tecnologies i Sistemes Cor-
poratius de la Diputació de
Barcelona, posa a disposició
de tots els ciutadans, a través
dels mitjans telemàtics, els do-
cuments públics reutilitzables
generats o gestionats per la
institució que es trobin prèvia-
ment disponibles en format
electrònic. 

Les dades d’aquesta nova
eina de la Diputació es troben
presentades d'una manera es-
tructurada i utilitzable per a les
persones, entitats, mitjans de
comunicació o empreses que hi
estiguin interessats. Amb la
posada en marxa d'aquest por-
tal, la institució se suma a altres
nivells de govern que ja dispo-
sen d'aquests espais digitals i

que s'estan al dia en compli-
ment de diverses normatives le-
gals recents.

Així doncs, la plataforma
incorpora un ampli conjunt de
dades relatives als arxius i bi-
blioteques municipals, museus,
la relació dels càrrecs electes,
els elements del patrimoni cul-
tural, els indicadors socioeco-
nòmics del programa Hermes
i la llista dels 311 municipis de
la demarcació amb les seves in-
formacions relacionades, així
com dels organismes autònoms
i altres entitats del territori de
Barcelona.

A més, aquest nou portal
també compta amb el Cercador
de Dades Oficials, on es poden
trobar les diferents contracta-
cions, convenis col·lectius, nor-
mes locals, oposicions i sub-
vencions, entre altres.

Què s’hi pot trobar?

Es reforcen 

conceptes com la

transparència i

el treball en xarxa,

entre d’altres

A l’esquerra, una imatge del portal Dades Obertes. A la dreta, un instant de la presentació del nou portal al CCCB. Fotos: Joan Roca de Viñals / Diputació de Barcelona

‘Open Data’ | Només quatre anys de vida
L’Open Data va aparèixer per primera vegada el 30 de setembre del 2010, arran que l’Arxiu Nacional

del Regne Unit va alliberar una llicència governamental de reutilització de les dades generades pel
país. Des de llavors, aquesta nova manera de fer s’ha estès per tot el món, fins al punt que alguns 

governs han hagut de modificar les seves lleis per garantir l’accés obert a algunes dades concretes. 
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AGENDA MENSUAL
FINS A L’1 DE GENER
Consultar horaris Joaquim Chancho. Dibuixa

una línia i segueix-la. Revisió profunda de l’es-
tat de la pintura, qüestionant-la contínua-
ment. Lloc: Centre d'Art Tecla Sala. 

DISSABTE 8 DE NOVEMBRE
10:30 Explora el moviment. Eines per a la im-

provisació. Un espai per a la composició i la
pràctica. Tipus d'entrada: Pagament.  Preu:
20 euros. Lloc: Centre Cultural la Bòbila (Ba-
rri de Pubilla Cases).

FINS A L’1 DE DESEMBRE
19:00 Els dilluns, l’Associació Cultural La Buta-

ca ofereix el curs La narració oral. De l’auca
al Power point, al CC Cultural Sant Josep, fins
a l’1 de desembre. Preu del curs: 40 euros per
persona.

DIMARTS 28 D’OCTUBRE
Consultar horaris L’Espai VO presenta la pel·lí-

cula Ida.  Lloc: als cinemes Filmax Granvia de
l’Hospitalet. Preu: 5,6 euros. VO en polonès
amb subtítols en castellà.

DIMARTS 4 DE NOVEMBRE
Consultar horaris Projecció del film Omar.  Di-

rector: Hany Abu-Assad. Palestina, 2013.
Durada aproximada: 1 hora 37 minuts. Preu:
5,6 euros. Lloc: Cinema Filmax Gran Via.

FINS AL 30 D’OCTUBRE
18:00 Cinema familiar a les Biblioteques de la

ciutat. Tipus d'entrada: Lliure. El 28 d’octubre,
la Biblioteca Josep Janés projecta Toy Story
3, i el 29 d’octubre, Los Croods, a Biblioteca
de La Florida.

DIJOUS 30 D’OCTUBRE
17:30 Jocs de taula per a nens i nenes a par-

tir de 4 anys. Durada aprox.: 3 hores.  Tipus
d'entrada: Lliure a totes les activitats pro-
gramades. Preu: Gratuït. Lloc: Biblioteca
Central Tecla Sala. 

FINS AL 26 DE NOVEMBRE
Consultar horaris Curs de GAC (Glutis, Abdo-

minals i Cames). Tipus d'entrada: Pagament.
Preu: 26,25 euros. Lloc: Centre Cultural San-
ta Eulàlia.

EXPOSICIONS INFANTIL ESPORTSCULTURATALLERS

Hora del conte al voltant de la cas-
tanyada.  A càrrec de l'escola bressol
Guirigall. Lloc: Biblioteca Can Suma-
rro. Tipus d'entrada: lliure.

Hora del conte al
voltant de la castanyada
Dc. 29 d’octubre a les 18:00

De l'1 d'octubre al 17 de juny, els di-
lluns i els dimecres Plàudite Teatre ofe-
reix tallers de teatre d’una hora per a
joves i adults. Lloc: CC Santa Eulàlia.

Taller de teatre 
per a joves i adults

Fins al 17 de juny

Exposició dividida en sis àmbits amb
obres d’artistes com Anzo, Equipo
Crónica, Manuela Ballester i  Josep Re-
nau, entre altres, de la col·lecció Mar-
tínez Guerricabeitia. Lloc: Centre d'Art
Tecla Sala (Sant Josep).

‘Qui té por del roig?’ 
Activisme i crítica social 

Fins al 8 de març

Classes de Ioga. Activitat organitzada
per l'Associació Eurodona. Tipus d'en-
trada: Pagament. Lloc: Centre Cultu-
ral Sanfeliu.

Classes de ioga
amb l’Associació Eurodona

Fins al 19 de desembre



| 24 Pròxima edició: 24 de novembrelínial’hospitalet.cat 27 octubre 2014


